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Kardinal Bozanić uputio tradicionalnu čestitku vjernicima:
”Ako želimo vidjeti i stići daleko trebamo biti blizu”
Mario Strinavić · Friday, December 25th, 2020

Poštovani gledatelji i slušatelji u Domovini i inozemstvu!
Draga braćo i sestre!
 
1. Božić je blagdan svjetla i nade. I ovoga Božića, koji je poseban zbog pandemije
koronavirusa koja nas je prisilila na razna ograničenja, a zbog posljedica razornog
potresa u Zagrebu i okolici, koji nas je pogodio u ožujku ove godine, osjećamo potrebu
još  snažnijeg  promicanja  dobra  i  nade,  davati  i  primati  geste  i  djela  pažnje  i
ljubaznosti, koje nam pomažu živjeti. Osjećamo potrebu za riječima ohrabrenja i nade.
Osjećamo  potrebu  za  blizinom  i  zajedništvom,  prihvaćanjem  i  mirom.  Osjećamo
potrebu za nebeskim Darom, da ne budemo prepušteni zarobljenosti zemaljskim.  
 
Stoga i ovog Božića, zasigurno nepovoljnog za uobičajena slavlja povezana s Božićem
zbog Covida-19, koji nas još ne napušta, pred nama i u našem spomenu pojavljuju se
jaslice sa svom svojom ljudskom stvarnošću.  Marija  i  Josip u betlehemskoj  štalici
provode  posljednju  noć  čekanja.  Tu  se  Isus  rađa  u  jednostavnosti  i  siromaštvu.
Kršćanska ikonografija prikazuje Isusa, Mariju i Josipa, okružene anđelima i obasjane
zvijezdama. Ali koliko je  strepnje i straha bilo pomiješano u tim trenucima svete
nazaretske Obitelji?
 
2. Po Božiću Bog se spušta u našu ljudsku stvarnost. Bog nije neka ideja, misao,
teorija, nego naš suputnik na životnom putu. Božić pred svakoga od nas stavlja ona
životna uporišta, što nam ih je donijela vječna Riječ po utjelovljenju, zbog nas i našega
spasenja.  Betlehemsko  dijete  u  bespomoćnoj  i  nevinoj  slabosti  dolazi  ususret
čovječanstvu u raznim potrebama, često i bolesnom, lišenom dostižnog horizonta, a
možda čak i životnog kompasa. U pandemiji koju živimo ljudi se osjećaju krhkijima,
pomalo bespomoćnima, ali potrebni su nade, one nade koja se rađa u dubini našega
ljudskoga bića, da ono bude slika i prilika Boga koji je Ljubav.
 
3. Dok nas pošast koronavirusa prisiljava na razna ograničenja međuljudskih odnosa i
na stanovito zatvaranje, Betlehemsko dijete poziva nas da se otvorimo, kako bismo
sebe i svoje živote dali u službu drugih. Božić nas uči da, ako želimo vidjeti i stići
daleko, trebamo biti blizu.
 
Božić i ovih dana usmjerava našu pozornost prema tolikima, a posebno zdravstvenom
osoblju, koje se izvanrednom požrtvovnošću, iznad svojih sila, brine o bolesnima i sve
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čini da pobjedi smrtonosni virus.  Molimo snagu božićnog svjetlo i za sve provoditelje
mjera očuvanja od zaraze. Božjem milosrđu preporučujemo sve preminule posljednjih
mjeseci, a Gospodinovoj utjesi njihove najbliže.
 
4. Božićni nam blagdani posebno sada pomažu živjeti nesigurnosti u kojima smo se
našli, ograničenja koja smo pozvani poštivati, i bolest koja je pohodila mnoge među
nama. Božić nam pomaže da svako jutro iznova započnemo s vjerom i nadom, da svoje
srce otvorimo Isusu, jer On je Bog s nama. U njemu je Bog definitivno potvrdio da je
na strani čovjeka. Bog Isusa Krista naš je prijatelj i saveznik protiv svih sila zla na putu
ljudskoga života.
 
Naime,  naš  je  život  „poput  nekog  putovanja  morem  povijesti,  često  mračnim  i
uzburkanim, putovanja na kojem otkrivamo zvijezde koje nam pokazuju put kojim nam
valja ići. Prave zvijezde u našem životu su osobe koje su znale živjeti ispravno. One su
svjetla nade. Sigurno je Isus Krist svjetlo, sunce koje je granulo nad svim tminama
povijesti. Ali da bismo došli do njega, trebamo također neka nama bliža svjetla, a to su
osobe koje zrače svjetlom… A koja bi osoba mogla biti više za nas zvijezda nade od
Marije, koja je svojim ‘da’ samom Bogu otvorila vrata našega svijeta“ (Benedikt XVI., U
nadi spašeni, 49.).
 
5. Draga sestro, dragi brate, svima vama, u hrvatskoj domovini i diljem svijeta, molim
blagoslov od Gospodina, po zagovoru Majke Marije i svetog Josipa.
 
Bog nam je Utjelovljenjem postao bliži od nas samih.
Radujmo se njegovoj blizini i budimo bližnji jedni drugima!
Bog nas je pozvao u zajedništvo sa sobom.
Ne udaljujmo se i ne narušavajmo to zajedništvo!
U Kristu smo oslobođeni istinskom slobodom.
Živimo je i oslobađajmo druge!
U rođenome Djetetu susrećemo Lice nade.
Kao djeca Svjetla jačajmo pouzdanje u Gospodina!
Po darovanome Duhu među nama je Božje kraljevstvo.
Gradimo ga s ljubavlju koja prolaznost preobražava u vječnost!
 
Dragi Kristovi vjernici i svi ljudi dobre volje: Sretan vam Božić!
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